
Protokół Nr LI / 10

z Sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim

w dniu 16 kwietnia 2010r.

LI Sesja Rady Powiatu odbyła się 16 kwietnia 2010r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy 

ul. Rynek 1 w Nowym Mieście Lubawskim.

Ad.1 

Otwarcie L Sesji Rady Powiatu

Obrady rozpoczęły się o godz. 1300, a zakończyły około godz. 1405. Obrady otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Marcin Lesiński.

Przewodniczący  przywitał  wszystkich  radnych,  Starostę  p.  Stanisława  Czajkę, pozostałych 

Członków Zarządu, Sekretarza Powiatu p. Romana Sosnowskiego, Skarbnika Powiatu p. Halinę 

Bartkowską, kierowników  jednostek  powiatowych  i  naczelników  wydziałów  Starostwa 

Powiatowego (lista obecności stanowi załącznik nr 1)

Ad. 2

Stwierdzenie quorum

Na  podstawie  listy  obecności   Przewodniczący  stwierdził,  że  aktualnie  w  posiedzeniu 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały (lista  obecności   radnych   stanowi   załącznik  nr  2). Nieobecni byli radni: 

Zbigniew Buzanowski, Anna Stoklasa, Tomasz Szczepański.

Ad. 3

Powołanie sekretarza obrad

Przewodniczący  zaproponował  kandydaturę  radnego  Damiana  Godzińskiego.  Zapytał  czy 

kandydat wyraża zgodę na pełnienie funkcji. Radny wyraził zgodę.

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za tym, aby p. Godziński pełnił funkcję sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział  14 radnych, wszyscy głosowali za  tym, aby p. Godziński 

pełnił funkcję sekretarza obrad.

Ad. 4

Przyjęcie porządku obrad

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 3). 

Przewodniczący zapytał czy są pytania lub inne propozycje do porządku. Nikt się nie zgłosił.

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia  porządku obrad.  Głosowało 14 radnych, 

porządek przyjęto jednogłośnie.
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Ad. 5

Przyjęcie protokołu z L Sesji Rady Powiatu

Przewodniczący poinformował, że sekretarzem obrad L Sesji był radny Ryszard Figurski. 

Zapytał czy radny wnosi uwagi do protokołu.

Radny Figurski odpowiedział, że nie wnosi uwag do protokołu i wnioskuje o jego przyjęcie.

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr L/10. Głosowało 14 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu.

Ad. 6

Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu

Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 29 marca 2010r. do 15 kwietnia 2010r. stanowi 

załącznik nr 4.

Protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 16 i 29 marca 2010r. radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych.

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radny Ryszard Figurski zgłosił pytanie dotyczące budowy boiska wielofunkcyjnego przy Zespole 

Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim. Radny powiedział, że projekt boiska 

przewiduje również wykonanie bieżni lekkoatletycznej ze skocznią w dal. Natomiast ze względów 

finansowych,  realizacja  ma  obejmować  jedynie  samo  boisko.  Radny  zapytał  czy  nie  można 

realizować całego projektu czyli  boiska z bieżnią i skocznią.  Jeżeli  te elementy zostaną teraz 

pominięte, w kolejnych latach trudno będzie do tego wrócić.

Starosta  poinformował,  że  z  Ministerstwa  można  otrzymać  50%  dofinansowania  wartości 

projektu, ale nie więcej niż 200 tys. zł. W budżecie powiatu zabezpieczono kwotę ok. 420 tys. zł. 

Następnie rozpoczęto prace nad projektem. Ze strony nauczycieli wychowania fizycznego padła 

propozycja, aby oprócz boiska zrobić także bieżnię lekkoatletyczną i skocznię w dal. Starosta 

zaproponował Zarządowi, żeby złożyć wniosek na budowę boiska, bo i tak więcej jak 200 tys. zł. 

Ministerstwo nie dofinansuje. Koszt budowy bieżni i skoczni to ok. 100 tys. zł. Jeżeli wniosek 

uzyska akceptację i będzie przygotowywany przetarg, budżet na zadanie zostanie zwiększony o 

kwotę  na  bieżnię  i  skocznię.  Zarząd  stoi  na stanowisku,  żeby zadanie  zrobić  kompleksowo. 

Starosta  poinformował  również,  że  wniosek  na  utworzenie  Edukacyjnego  Centrum 

Multimedialnego  wstępnie  odrzucono.  Jednak  złożono  odwołanie  i  protest  uznano. 

Prawdopodobnie w maju mają być opublikowane listy rankingowe. Drugi wniosek – na budowę 

Zespołu  Szkół  Zawodowych  w  Kurzętniku  –  został  uzupełniony  o  dwie  kwestie.  Urząd 

Marszałkowski zażądał informacji na temat tego, gdzie będą odbywały się lekcje wychowania 

fizycznego do czasu realizacji II etapu inwestycji. Starosta poinformował, że ma oświadczenie 
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Wójta  Gminy  Kurzętnik  p.  Zofii  Andrzejewskiej,  że  lekcje  mogą  odbywać  się  w pobliskim 

Zespole Szkół w Kurzętniku, a także w hali sportowej, która ma być wybudowana w sąsiedztwie 

szkół. Druga poprawka dotyczyła dokładnego określenia ilości stanowisk pracy w pracowni, gdzie 

będą odbywać się zajęcia praktyczne w zawodzie kucharza. Starosta poinformował również, że na 

dzisiejszym posiedzeniu  Zarząd  podjął  decyzję  odnośnie  Dyrektora  Zespołu  Szkół  im.  C.  K. 

Norwida – p. Barbary Przeradzkiej – Martko. Starosta powiedział, że były odgórne naciski, aby 

zdymisjonować ją z funkcji dyrektora. Na jednej ze stron internetowych pojawiła się w tej sprawie 

ankieta  pt.  „Pomóżmy staroście podjąć decyzję - czy powinien zdymisjonować dyrektorkę  

Norwida?” Starosta poinformował, że Zarząd jednogłośnie zdecydował, że nie ma mowy o 

zdymisjonowaniu p. Przeradzkiej – Martko z funkcji dyrektora. 

Radni nie mieli więcej pytań.

Ad. 7

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie wniosków, interpelacji lub zapytań. 

Radni nie zgłosili wniosków, interpelacji lub zapytań.

Ad. 8

Zapoznanie się z informacją z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu 

Nowomiejskiego oraz Wieloletniego Planu Inwestycyjnego

Informacja stanowi załącznik nr 5.

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do informacji. Radni nie mieli pytań.

Ad. 9 Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2009 rok

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej przedłożo

nego sprawozdania oraz wniosku Komisji Rewizyjnej

Skarbnik  Powiatu  p.  Halina  Bartkowska  odczytała  Uchwałę  Składu  Orzekającego 

Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Olsztynie  Nr RIO.IV-0120-17/10 w sprawie wydania 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2009r. (załącznik nr 6). 

Uchwała nr RIO.IV-0120-16/10 stanowi załącznik nr 7.

b) przedstawienie opinii komisji stałych Rady Powiatu

Przewodniczący poprosił przewodniczących o przedstawienie opinii komisji.

Opinię Komisji Budżetowej (załącznik nr 8) odczytał  Przewodniczący Komisji p. Wacław 

Jabłoński

Opinię Komisji Oświaty,  Kultury,  Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia (załącznik nr 9) 

odczytała Przewodnicząca Komisji p. Katarzyna Trzaskalska.
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Przewodniczący  Komisji  p.  Marek  Arentowicz  przedstawił  opinię  Komisji  Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Przyrody (załącznik nr 10).

Przewodniczący Rady odczytał opinię Komisji Bezpieczeństwa Publicznego – załącznik nr 11 

(w zastępstwie nieobecnego na sesji Przewodniczącego Komisji p. Tomasza Szczepańskiego)

c) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Za

rządowi Powiatu za 2009r.

Wniosek  (załącznik  nr  12)  odczytał  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  p.  Marek 

Ząbkiewicz.

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych pragnie zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Zarządowi 

Powiatu  Nowomiejskiego.  Przystąpiono  do  głosowania.  W  głosowaniu  wzięło  udział  14 

radnych (przy ustawowym składzie Rady – 17 radnych). Za podjęciem uchwały nr LI /350/ 

10 (załącznik nr 13) głosowało 14 radnych. 

Z sali obrad wyszła radna Katarzyna Trzaskalska. 

Starosta w imieniu Zarządu Powiatu podziękował za wynik głosowania. Podkreślił, że na dobrą 

realizację budżetu składa się praca wielu osób. Podziękował Członkom Zarządu, Radzie Powiatu, 

współpracownikom ze Starostwa Powiatowego, w tym Wydziałowi Budżetu i Finansów na czele z 

p. Skarbnik, jednostkom organizacyjnym powiatu.  

Ad. 10

Zapoznanie się z rocznym sprawozdaniem finansowym z działalności Samodziel

nego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście Lubawskim (podjęcie 

uchwały)

Przewodniczący poprosił p. Jana Karwowskiego – występującego w zastępstwie Dyrektora 

SP ZOZ p. Marka Lamparskiego - o krótkie omówienie sprawozdania.

Dyrektor Szpitala Powiatowego p. Jan Karwowski poinformował, że zgodnie z ustawą o rachunko

wości sprawozdanie składa się z wprowadzenia, bilansu, rachunku zysków i strat oraz informacji 

dodatkowych do bilansu. Analizując rachunek zysków i strat, należy powiedzieć, że SPZOZ w 

2009r. jak i we wcześniejszych latach, wykazał stratę. Strata za ubiegły rok wynosi 163.059,00 zł. 

Przychody  netto  ze  sprzedaży  wynoszą  333.471,00  zł.,  koszty  działalności  operacyjnej  - 

374.669,00 zł., pozostałe przychody operacyjne - 34.878,00 zł., pozostałe koszty operacyjne – 

11.113,30 zł., przychody finansowe – 4,00 zł., koszty finansowe -  145.630,00 zł. Sumując 

powyższe kwoty otrzymujemy stratę w wysokości 163.059,00 zł. SPZOZ prowadzi Poradnię 

Chorób Płuc i Gruźlicy przy ul.  Grunwaldzkiej  3. Uzyskane z tego tytułu przychody plus 
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wpływy z najmu nieruchomości przez spółkę szpitalną i zakład pogrzebowy p. Wojnowskiej 

obsługujący prosektorium, wystarczyły na spłatę zobowiązań SPZOZ czyli kredytu długoter

minowego oraz ugody z ZUS. Na koniec roku na rachunku bankowym SPZOZ była kwota 

131.025,00 zł. 

Z sali obrad wyszedł radny Jan Czapliński.

P. Karwowski poinformował, że w 2010r. SP ZOZ dalej prowadzi działalność, spłaca kredy

ty. Stan majątkowy zakładu nie zmienił się, zmiany bilansowe wynikają z tego, że majątek 

jest umarzany. Amortyzacja w 2009r. wyniosła 149.530,00 zł. Aktywa obrotowe zmniejszyły 

się do kwoty 159.048,00 zł. Jest to efekt spłaty należności ze spółki tytułem sprzedaży mająt

ku ruchomego w 2004r. W 2009r. majątek został całkowicie spłacony. W tym roku nie ma już 

rozliczeń z tego tytułu między SP ZOZ, a spółką szpitalną. Zobowiązania na koniec 2009r. 

wyniosły 3.000.339,00 zł. Suma bilansowa zmniejszyła się do kwoty 4.560.850,00 zł.  

Na salę obrad wszedł radny Czapliński. 

Z sali obrad wyszedł Starosta.

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do p. Dyrektora.

Radni nie mieli pytań.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Uchwa

łę nr LI/351/10 (załącznik nr 14) podjęto jednogłośnie.

Ad. 12

Informacja na temat funkcjonowania Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście 

Lubawskim w 2009r.

Dyrektor Szpitala Powiatowego p. Jan Karwowski poinformował, że w 2009r. szpital praco

wał jak w roku poprzednim. Funkcjonowały oddziały: wewnętrzny, chirurgiczny, zintegrowa

ny ginekologiczno – położniczo – noworodkowy i dziecięcy. Dodatkowo był wydzielony Od

dział Urologii Jednego Dnia. Szpital jest operatorem dwóch karetek w systemie ratownictwa 

medycznego województwa warmińsko – mazurskiego: karetki specjalistycznej stacjonującej 

w Nowym Mieście Lubawskim oraz karetki podstawowej stacjonującej w Biskupcu. W szpi

talu prowadzono poradnie specjalistyczne. Są to poradnie: kardiologiczna, dermatologiczna, 

neurologiczna, onkologiczna, neonatologiczna, ginekologiczno – położnicza, chirurgiczna, lo
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gopedyczna i urologiczna. Całodobowo jest czynna Izba Przyjęć. W budynku głównym funk

cjonuje Ambulatorium Powiatowe. Dodatkowo ambulatorium prowadzone jest w dni wolne 

od pracy: soboty, niedziele i święta w Lubawie, ponieważ zgodnie z kontraktem z NFZ szpital 

nowomiejski obsługuje w formie ambulatoryjnej mieszkańców gminy i miasta Lubawa. W 

2009r. z pomocy doraźnej (izba przyjęć, ambulatorium) skorzystało ponad 13 tys. pacjentów, 

do szpitala przyjęto ponad 7 tys. zł. osób, odmówiono przyjęcia ponad 2.700 osobom. Są to 

sytuacje kiedy pacjenci przychodzą ze skierowaniem do szpitala, ale ich stan nie wymaga ho

spitalizacji.  W szpitalu zmarło 97 osób. Liczba zabiegów operacyjnych – 1.818. W porad

niach specjalistycznych udzielono ponad 24 tys. porad. W 2009r. w ramach RPO Warmia i 

Mazury spółka realizowała projekt, z którego zakupiono sprzęt dla szpitala. Planowana war

tość projektu wynosiła 1.110 tys.  zł.  Faktyczna wartość zrealizowanego projektu wyniosła 

1.397 tys. zł. Wyższa wartość zadania była związana ze zmianą kursu Euro. Dofinansowanie 

wyniosło 857 tys. zł., wkład własny – 539 tys. zł. Wkład własny pochodził ze środków spółki. 

Oprócz sprzętu z projektu, spółka z własnych funduszy zakupiła środki trwałe na kwotę 38 

tys. zł. oraz zleciła opracowanie dokumentacji na remont budynku chirurgii (koszt 159 tys. 

zł.) Na wyposażenie wydatkowano kwotę 97 tys. zł., remonty – 95 tys. zł., konserwację i na

prawy sprzętu medycznego – 99 tys. zł. W 2009r. spółka spłacała kredyty: wobec SP ZOZ - 

186 tys. zł., umowy leasingowe - 75 tys. zł., kredyt długoterminowy - 171 tys. zł., pożyczkę – 

37 tys. zł. W 2009r. spółka wypracowała zysk netto w wys. 258.078,63 zł. P. Karwowski pod

sumował, że wszystkie dane finansowe wskazują na to, że szpital jest w dobrej kondycji fi

nansowej, mimo, że ubiegły rok nie należał do łatwych. Szpital zrealizował nadwykonania na 

kwotę 1.481 tys. zł., za które nie otrzymał pieniędzy z NFZ. Spółka poniosła koszty tych nad

wykonań. Jest to kwota ponad 400 tys. zł. O tyle mniejsze byłyby koszty w 2009r., gdyby nie 

było nadwykonań.

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do p. Dyrektora.

Radny Figurski powiedział,  że z przedstawionej informacji wynika, że nie było sytuacji w 

szpitalu, żeby odmówiono komuś wykonania zabiegu z racji braku środków finansowych.

P. Dyrektor odpowiedział, że szpital nie ogranicza ilości zabiegów ani przyjęć. Szpital jest 

publiczny i dopóki się bilansuje, nie ma ograniczenia liczby przyjęć.   

Radny Ząbkiewicz zapytał czy samochód polonez który stoi przy szpitalu, funkcjonuje jesz

cze jako karetka.
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P. Dyrektor odpowiedział,  że w 2009r. polonez był jeszcze wykorzystywany do transportu 

materiału medycznego. Teraz jest przeznaczony do sprzedaży. 

Radni nie mieli więcej pytań.

Ad. 12

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w budżecie 

powiatu na 2010r.

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.

Na salę obrad wszedł Starosta.

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały. W  głosowaniu  wzięło  udział  13  radnych. 

Uchwałę nr LI/352/10 (załącznik nr 15) podjęto jednogłośnie.

Ad. 13

Podjęcie uchwały w sprawie potwierdzenia udziału Powiatu Nowomiejskiego  w 

projekcie pod nazwą „Niezawodny urząd” współfinansowanego z Europejskiego Fundu

szu Społecznego Program Operacyjny Kapitał Ludzki 2007-2013

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały. W  głosowaniu  wzięło  udział  13  radnych. 

Uchwałę nr LI/353/10 (załącznik nr 16) podjęto jednogłośnie.

Ad. 14

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych

Radni nie zgłosili wniosków, interpelacji lub zapytań.

Ad. 15

Sprawy różne

Przewodniczący ponownie przypomniał o terminie składania oświadczeń majątkowych, który 

upływa  30 kwietnia. Następnie  zapytał,  czy  ktoś  chce  jeszcze  zabrać  głos.  Nikt  się  nie 

zgłosił.

Ad. 16

Zakończenie obrad LI Sesji Rady Powiatu

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący zamknął obrady LI Sesji Rady 

Powiatu.

              Protokół sporządziła:                             Przewodniczący Rady Powiatu

             Anna Andrzejczak                                                         Marcin Lesiński
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